
       
 
 
 
 
 
De Minister voor Primair en Voortgezet Onderwijs  
 
 
Utrecht, 27 februari 2023 
 
 
Betreft: Snelle besluitvorming nodig voor verdere ontwikkeling pgp 

 

Geachte heer Wiersma, 

Docenten in het voortgezet onderwijs zijn enthousiast om praktijkgerichte programma’s aan te 

bieden. In november 2022 liet u weten dat de praktijkgerichte programma’s vmbo, die 

momenteel in een pilot worden doorontwikkeld en uitgeprobeerd, definitief een vervolg krijgen 

en in de toekomst een (al dan niet verplicht) onderdeel zullen worden van de gemengde en 

theoretische leerweg. 

Net als u zijn ook Platform TL, SPV en de VO-raad van mening dat meer praktijkgericht 

onderwijs bijdraagt aan een sterker, aantrekkelijker vmbo en een betere aansluiting op mbo en 

havo. Dit enthousiasme in het onderwijsveld willen we graag vasthouden. Er liggen nog een paar 

prangende vragen die beantwoord moeten worden om alle scholen de kans te geven op 1 

augustus 2024 te starten met het praktijkgericht programma (pgp).  

Vraagstukken die om een besluit vragen 

De belangrijkste vraagstukken van pilotscholen én niet-pilotscholen waarop spoedig 

besluitvorming nodig is:  

• De ontheffing die nu geldt voor de pilotscholen blijft voor deze scholen gelden 

gedurende de gehele ontwikkeltijd van het pgp.  

• De voorwaarden die hierbij horen (met betrekking tot de slaag/zak regeling, ontheffing 

bevoegdheden etc.) blijven gelijk.  

• De overige TL en GL-scholen (de niet-pilotscholen) die dit willen, kunnen vanaf 1 

augustus 2024 ook een ontheffing (gelijk aan die van de huidige pilotscholen) krijgen om 

het pgp aan te mogen bieden.  

• Er komt in ieder geval een bekostiging voor de leerlingen die dit pgp gaan volgen die 

gelijk staat aan de reeds geldende bekostiging voor GL-leerlingen.  

• Indien er nog subsidiemiddelen zijn, worden deze 

o of gelijk verdeeld onder alle scholen die een pgp aanbieden vanaf 1 augustus 2024.  

o of gelijk verdeeld onder de scholen die tot 1 augustus 2024 geen pilotschool 

waren en per 1 augustus 2024 het pgp invoeren.  

• Het onderzoek dat nu al loopt onder de pilotscholen wordt voortgezet en verbreed. De 

verbreding bevat in ieder geval: 



o onderzoek naar de leerloopbaan van de leerlingen die met een pgp naar het 

mbo/havo zijn gegaan.  

o onderzoek onder docenten die het pgp-onderwijs hebben verzorgd/nog steeds 

verzorgen.  

Snelle besluitvorming is geboden 
Het docententeam van de school dat op 1 augustus 2024 wil starten met het PGP heeft tijd nodig 

om de zaken goed voor te bereiden. Naast het regelen van ‘gewone’ organisatorische zaken is er 

ook een wettelijk te volgen proces van medezeggenschap. Onze ervaring is dat de doorlooptijd 

van zo’n proces al gauw oploopt naar ruim een jaar. Een snelle besluitvorming op genoemde 

vraagstukken is daarom noodzakelijk.  

Eerder al riepen de VO-raad, SPV en Platform TL het ministerie van OCW op om uiterlijk 

februari 2023 een besluit te nemen over bovengenoemde vraagstukken, zodat de verdere 

ontwikkeling en implementatie van de pgp’s op tijd en volgens de geldende regels kan worden 

uitgevoerd door de scholen. 

Gezien uw enthousiasme voor de pgp’s en toegevoegde waarde ervan voor de leerlingen en het 

onderwijs, vertrouwen wij erop dat u het belang van een snelle besluitvorming (h)erkent en 

spoedig uitsluitsel kunt geven op genoemde vraagstukken.  

 

Henk Hagoort    Arjen Daelmans  Ineke Munter 

Voorzitter VO-raad   Voorzitter SPV  Voorzitter Platform TL 

 

          

 

 

 

      


